
eriodista de raça i amb
un bagatge més que re-
conegut al capdavant de
l’oficina de comunicació

dels Mossos, Patrícia Plaja assu-
meix ara la responsabilitat de
ser la nova portaveu del govern.
Enfront tindrà un repte titànic,
que és el d’exercir el càrrec des
d’una perspectiva escrupolosa-
ment professional i no política o
partidista, que és el que acostu-
ma a ser norma en el bàndol
institucional.

Com es va gestar el seu nome-
nament?
En el moment que se sap que hi
haurà govern, jo estic en con-
verses amb l’equip de comuni-
cació del president per parlar
una mica de quin és el model de
comunicació que haurà de se-
guir l’executiu. I a mi se’m tras-
llada que volen una comunica-
ció institucional molt propera i
clara, diferent de la que s’estava
fent. En el marc d’aquestes con-
verses se’m diu que el president
vol que jo sigui la portaveu, i
després és el mateix president
el que m’exposa que el millor
perfil per ocupar el càrrec és el
meu. Va ser una absoluta sor-
presa. A partir d’aquí es va obrir
el debat sobre què volien exac-
tament de mi com a portaveu i
com plantejava jo exercir
aquest rol. I tot això ho vam
tancar el cap de setmana pas-
sat.

P

L’encàrrec li va venir, doncs, del
president Aragonès, però li
consta que també té el suport
de JxCat?
A mi se m’ha traslladat que és
així. Després que el president
ho fes públic he rebut trucades
d’altres membres del govern fe-
licitant-me.

Vostè recalca que per sobre de
tot és periodista i que haurà de
despolititzar el càrrec. I com
s’ho farà això?
Jo això ho tinc molt clar, i a més
des de ja fa molts anys, però
més important que això és que
sigui el govern que tingui clar
quin perfil de portaveu seré. I ai-
xò sembla que tothom ho té as-
sumit i que el model està con-
sensuat. I com ho faré? Doncs
hi haurà una portaveu que pot-
ser no donarà gaires titulars,
però sí moltes explicacions. Òb-
viament estem parlant del go-
vern de la Generalitat, i això im-
plica que hi ha un espai de co-
municació política pura i dura.
Com ara expressar reaccions

davant d’un determinat fet. I ai-
xò ja hi serà. Els membres del
govern tindran, segur, el seu es-
pai per expressar aquesta posi-
ció. Però quan surti la portaveu,
ho farà per parlar amb una veu
única i amb un missatge cohe-
sionat.

Es fa difícil d’assimilar, almenys
d’entrada, que la figura que
parla en nom de l’executiu sigui
neutra políticament, no?
No vulguem fer comparacions
ni buscar resultats a curt termi-
ni, perquè aquest és un model
propi que encara no ha comen-
çat a caminar. Ens hem de res-
situar. No serà un periodisme
de declaracions i de tall de veu.
Som conscients que les nostres
reunions coincideixen amb el
Consell de Ministres, i sé que
se’m demanarà la posició del go-
vern sobre una determinada co-
sa que s’hagi dit allà. Però si
aquesta és una cosa que acaba
de passar, no hi haurà reacció.
Perquè la realitat és que no pot
haver-hi reacció davant d’un fet

que acaba de succeir. I aquesta
serà la resposta. Perquè, què és
millor? Donar una resposta fia-
ble i que respongui a una veu
única del govern, encara que ai-
xò demani esperar un cert
temps, o vendre un relat que no
serà cert?

I aquesta estratègia de no en-
trar en el joc de rèpliques i con-
trarèpliques de l’actualitat més
immediata, no corre el risc de
diluir les rodes de premsa pos-
teriors al Consell Executiu?
Jo crec que no. Seran rodes de
premsa molt importants per-
què allà s’explicarà què ha acor-
dat el Consell Executiu. Però no
ho podem concentrar tot aquí.
Seria antinatural. Hem de bus-
car altres canals i fórmules per
fer arribar el missatge. Però si el
que s’espera és que els dimarts
la portaveu doni resposta a to-
tes aquestes expectatives que
estem creant, ens equivocarem.
Aquí no és on es farà tota l’acció
comunicativa del govern, tot i
que se’n farà.

Tem que se l’etiqueti i política-
ment?
Sobre això, faig un prec. Dema-
no, sisplau, que no se m’etiqueti
políticament, perquè el que jo
estic fent és desenvolupar, amb
molta alegria i orgull, un paper
molt important, que és el de ser
la portaveu del govern. I expli-
caré què fa, de quina manera ho
fa i per què. I no parlaré en nom
de cap partit, ho faré en nom
del govern.

Vistos els antecedents, una de
les tasques més complicades
serà traçar un relat conjunt en
un govern amb dues sensibili-
tats tan marcades?
Més que això, i més enllà de la
necessitat que hi hagi de veritat
una acció de govern conjunta,
que estic convençuda que hi se-
rà, ha de ser capaç de tenir el re-
lat complet de totes les parts.
Només depenem orgànicament
de Presidència, però som un
equip de tot el govern. Per tant,
tocarà aconseguir tota la infor-
mació, amb profunditat, de què
s’està fent a tots els departa-
ments. I aquí serà clau la col·la-
boració dels directors de comu-
nicació, que tindran la seva es-
tratègia i autonomia. Però hem
d’anar a l’una en els temes que
són transversals.

Als Mossos una part clau de la
seva feina era com gestionar in-
formació, molts cops sensible, i
com transcendia. Com a porta-
veu, aquest treball de portes
endins de manufacturar contin-
guts serà tant o més important
que les compareixences?
Serà una part molt important. El
rol més conegut, i que més trans-
cendirà a l’opinió pública, serà

“Potser no donaré
gaires titulars, però sí
moltes explicacions”

Patrícia Plaja Portaveu del govern

Francesc Espiga
BARCELONA

PROPÒSIT · “Cal construir un relat que sigui cohesionat i, sobretot, coherent. No pot ser que al
matí sortim a explicar una cosa i que l’endemà diguem el contrari” PREC · “Demano, sisplau, que no
se m’etiqueti políticament” MOSSOS · “Tota l’experiència que pugui tenir la vaig aprendre allà”

❝ ❝Explicaré què fa el
govern, de quina
manera ho fa i per
què. No parlaré en
nom de cap partit

Quan surti la
portaveu, ho farà
per parlar amb una
veu única i amb un
missatge cohesionat

Patrícia Plaja,
ahir al Palau de
la Generalitat
■ JOSEP LOSADA
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quan comparegui en roda de
premsa. Però això només serà
una part molt petita de la meva
feina. Perquè haurem de gestio-
nar tota la comunicació del go-
vern, ordenar-la i construir un
relat que sigui cohesionat i, so-
bretot, coherent. No pot ser que
al matí sortim a explicar una co-
sa, i que l’endemà diguem el con-
trari. I, a vegades, i en general, a
les institucions falta coordinació

en aquest àmbit, ja que cada de-
partament actua com un com-
partiment estanc. De fet, això
també passa als mitjans, on un
mateix convidat el pots tenir en
tres programes diferents, perquè
no s’ho han parlat.

Hi ha la creença que la Genera-
litat és una màquina informati-
va molt potent, però que té difi-
cultats per fer visibles els con-

tinguts i fer que arribin. Ho
comparteix? I, si és així, com
corregir-ho?
És cert que hi ha moltes coses a
explicar, i el que cal trobar és la
millor manera de comunicar-
les. Jo faig el símil amb el cine-
ma, on estrenes de cop cinc pel-
lícules i després t’estàs setma-
nes sense retocar la cartellera.
Quan, potser, el més raonable
seria esglaonar aquestes estre-

nes. Doncs amb les institucions
és igual. Hi ha coses que cal co-
municar just en el moment, pe-
rò si hi ha qüestions més atem-
porals cal repartir-les i distri-
buir-les en el temps.

Les filtracions han estat un
clàssic de l’executiu els últims
anys. Aquí també hi entrarà?
Les filtracions són disfuncions,
i encara més en comunicació
institucional. Ja en la primera
reunió vaig demanar que calia
ser curós amb la informació a
l’hora de fer-la pública. Si hi ha
d’haver un relat coherent i co-
hesionat, les filtracions no aju-
den. Però no és que no ajudin el
govern, sinó que la imatge que
rep la ciutadania tampoc és po-
sitiva.

Marxa dels Mossos amb un
punt d’aflicció?
La veritat és que sí. Ha estat la
feina que m’ha vist créixer per-
sonalment i professionalment, i
tota l’experiència que pugui te-
nir la vaig aprendre allà. Va ser
on vaig aprendre a caminar,
anar en bicicleta i a fer tomba-

relles. De fet, últimament havia
tingut l’oportunitat de poder
marxar i fer el salt a un altre
lloc, però no vaig voler fer-ho.
Als Mossos he estat molt feliç.

Allà, a més, ha hagut de gestio-
nar circumstàncies i crisis molt
importants. Deixant de banda
l’atemptat, quin va ser el mo-
ment més complex d’entomar i
gestionar?
El moment potser més dur per
als Mossos va ser el període que
va des de la imputació fins al ju-
dici al major Trapero, perquè
era un judici a tot el cos. Durant
tot aquest temps, i fins que no
hi va haver la sentència que va
certificar que els Mossos havien
fet el que tocava, el cos va haver
de fer front a un desprestigi
molt i molt dur.

La tasca durant els atemptats,
va ser un punt d’inflexió per a
vostè?
El protocol de crisi estava molt
preparat, i ja havíem tingut l’o-
portunitat d’activar-lo en tres
casos diferents. Allò va ser ex-
cepcional, per la projecció que
va tenir tant internament com
externa, però era un model de
comunicació que ja estàvem
fent servir.

Després va venir una piulada, la
seva destitució. Què li va ense-
nyar, tot allò?
En l’aspecte personal moltíssim,
i en el professional vaig enten-
dre que una piulada s’ha d’en-
tendre. No s’ha de poder treure
de context. Si pot induir a error
és que no està ben feta. ■

❝El protocol de crisi
del 17-A estava molt
preparat, i ja havíem
tingut l’oportunitat
d’activar-lo abans
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Viure de relloguer

sos per aquesta entitat a Barcelona viuen de relloguer.
Això vol dir que tres, quatre, cinc o més persones com-
parteixen habitació sense lavabo, que hi ha horaris per
fer servir la cuina, que els infants no poden córrer pel
passadís, que no tenen lloc per guardar les seves co-
ses... I com que el relloguer no està previst per l’admi-
nistració, no poden demanar ajudes.Mireia Rourera

En aquestes pàgines, Mn. Tubert, de Girona, parla que
demà es farà a les esglésies una recol·lecta per a Càri-
tas. Dijous també ho van explicar els de Càritas Barce-
lona, que van donar a la premsa un dossier amb el re-
cull de la feina feta l’any passat. El que diu Càritas ens
hauria de fer pensar: milers dels nostres veïns no te-
nen feina ni ingressos, passen gana, i un 70% dels ate-
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En la primera conversa
oficial com a presidents,
Pere Aragonès i Pedro
Sánchez acordaven ahir
fixar per a aquest mes ma-
teix la primera trobada
presencial, que tindrà lloc
a La Moncloa. Serà la pri-
mera trobada entre mà-
xims representants des de
fa un any i quatre mesos, i
la primera d’un president
d’ERC, la formació més
procliu a reprendre les

converses amb el govern
espanyol per buscar una
sortida al conflicte polític.

D’una conversa de 40
minuts, en va sortir ahir
un comunicat conjunt que
avançava poca cosa, tot i
fixar lloc i mes per a la pri-
mera trobada en persona.
Pel que fa a la taula de dià-
leg tan reivindicada i llar-
gament ajornada, el co-
municat només fa una re-
ferència implícita a l’ob-
jectiu compartit d’“avan-
çar cap a la superació dels
reptes comuns mitjan-

çant el diàleg”. En la con-
versa, qualificada de “flui-
da i productiva” pels dos
gabinets de comunicació,
el president de la Generali-
tat i el president espanyol
també haurien compartit
“la necessitat de guanyar
definitivament la batalla
al coronavirus i treballar
per la reconstrucció eco-
nòmica, amb especial refe-
rència als fons Next Gene-
ration”. Quant a la resta
de qüestions motiu de la
conversa, no es diu res
més enllà que els dos presi-

dents van abordar “dife-
rents aspectes de la situa-
ció política actual”. Res so-
bre els indults parcials que
es preveu que el govern es-
panyol concedeixi en les
properes setmanes i sobre
els quals el president cata-
là només ha demanat pú-
blicament a La Moncloa
que no s’hi especulés per-
què “hi ha massa dolor” de
les famílies dels presos po-
lítics darrere d’expectati-
ves d’indults ajornades i
tercers graus frustrats sis-
temàticament per la fisca-
lia i el Tribunal Suprem.

També la taula de diàleg
entre governs per abordar
el conflicte polític es va
frustrar fa un any i tres
mesos per l’arribada de la
pandèmia de la Covid-19.
Després d’una darrera vi-
sita a Barcelona per les

protestes contra la sen-
tència del Suprem en què
Sánchez va sortir escri-
dassat de l’hospital de
Sant Pau, el 5 de febrer de
l’any passat era rebut ofi-
cialment al Palau de la
Generalitat pel president
Quim Torra.

Tot i la tensió en les re-
lacions des d’aquelles pro-
testes, la trobada va servir
per fer la primera reunió
de la taula de diàleg, el 26
de febrer a La Moncloa.
Al cap de pocs dies, la Co-
vid-19 ho va paralitzar tot,
i la inhabilitació posterior
de Torra ho va acabar d’es-
guerrar. ■

Sánchez rebrà Aragonès a La
Moncloa aquest mes mateix

Xavier Miró
BARCELONA

a En una primera trucada de 40 minuts acorden avançar amb diàleg per superar “reptes comuns”
a En un breu comunicat consensuat prioritzen superar el coronavirus i la reconstrucció econòmica

Després de prendre posses-
sió com a president, dilluns
de la setmana passada, Ara-
gonès i Sánchez s’havien in-
tercanviat missatges, però no
va ser fins ahir que van tenir
la primera conversa oficial
més o menys llarga. El princi-
pal tret distintiu de l’etapa
que obren és que aquest cop
el president català és d’ERC,
la formació independentista
que ha defensat la taula de

Sánchez i Aragonès coincidien com a president i vicepresident en la primera reunió de la taula de diàleg a La Moncloa, el febrer de l’any passat ■ EFE

diàleg polític amb el govern
socialista davant dels dubtes,
fins i tot davant l’oposició en
alguns moments, de Junts i
la presidència de Torra. Final-
ment Junts dona marge en el
pacte de govern perquè s’ex-
plori aquesta via, però les po-
sicions no s’han mogut mai:
amnistia i referèndum contra
els 44 punts de Sánchez. Els
indults, però, podrien marcar
un nou clima.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Tot igual, però expectativa d’indult

“[Els presidents] han
compartit l’objectiu
d’avançar cap a la
superació dels reptes
comuns mitjançant
el diàleg”
Comunicat dels governs

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

El president Pere Aragonès
va celebrar ahir el dicta-
men del Comitè d’Afers Le-
gals del Consell d’Europa
que insta l’Estat a alliberar
els presos polítics i a retirar
les euroordres contra els
exiliats. “Caldria que les
institucions espanyoles el

llegissin amb molta aten-
ció”, reflexionava, abans
d’etzibar: “La repressió no
troba suports fora de l’Es-
tat.” Aragonès, a més, cele-
brava que l’escrit insti al
diàleg i la negociació, que
ha de “fer possible el refe-
rèndum”. “Escòcia ho tor-
narà a fer, i nosaltres tam-
bé hi volem ser”, s’emmira-
llava, altre cop.

“Aquesta setmana hem
tingut molt bones notícies
que venen nord enllà, i ens
confirmen que la nostra
lluita val la pena i que tard o
d’hora la raó democràtica
s’acabarà imposant”, refer-
mava, també a Tarragona,
la presidenta del Parla-
ment, Laura Borràs, que la-
mentava que “n’hi ha que
continuen mercadejant

parlant d’indults”. “Setma-
nes com aquesta ens ani-
men a persistir”, cloïa, tot
recordant també la recupe-

ració de la immunitat dels
eurodiputats i la condemna
d’Amnistia Internacional a
la sentència als Jordis, que

refermen la “persecució po-
lítica” de què és víctima l’in-
dependentisme.

L’expresident Quim Tor-
ra subratllava en una nota
que el dictamen també
amonesta l’Estat per haver
perseguit polítics per “ac-
cions simbòliques” de soli-
daritat amb els represa-
liats, en una clara al·lusió a
la seva inhabilitació per una
pancarta penjada al Palau
de la Generalitat, que el du-
rà en breu a afrontar un se-
gon judici. L’informe, creu
Torra, “reforça” la seva de-
cisió i el “ratifica” en la in-
tenció de plantar-se contra
aquesta nova “agressió”. ■

“La repressió no troba
suports fora de l’Estat”
Ò. Palau
TARRAGONA

Torra també va celebrar ahir el dictamen europeu ■ M.L. / ARXIU
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ANUNCI
El Ple ordinari de l’Ajuntament de Cambrils
en sessió realitzada el dia 31 de maig de
2021 va acordar l’aprovació provisional de la
modificació de l’Ordenança Fiscal número
17, reguladora de la taxa per a la prestació
de serveis, en el seu article núm. 4, apartat
E) QUOTES PER ENSENYAMENTS ESPE-
CIALS EN ESTABLIMENTS MUNICIPALS:
PATRONAT MUNICIPAL DE MÚSICA: ES-
COLA DE MÚSICA (Curs 2021-2022).

De conformitat amb allò previst a l’article
111 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora
de les bases de règim local en relació a l’ar-
ticle 17.1 i 2 del RDL 2/2004, de 5 de març,
pel qual s’aprova el text refós de la Llei regu-
ladora de les hisendes locals, i l’ar ticle
178.1.b del DL 2/2003 de 28 d’abril, pel qual
s’aprova el text refós de la Llei municipal i de
règim local de Catalunya, queda exposat al
públic durant 30 dies hàbils, comptats a par-
tir del següent a la publicació d’aquest anun-
ci d’aprovació provisional en el BOP, en un
diari de gran difusió provincial i en el tauler
d’edictes de la Corporació, perquè els inte-
ressats puguin examinar l’expedient i pre-
sentar les reclamacions que creguin oportu-
nes.

Finalitzat el període d’informació pública i en
cas que es presentin reclamacions dintre del
termini reglamentari, el Ple de l’Ajuntament
les resoldrà i aprovarà el seu text definitiu.

En cas que no es presentin reclamacions,
l’acord provisional esdevindrà definitiu.

Cambrils, 1 de juny de 2021

L’alcaldessa,

Maria del Camí Mendoza Mercè

161024-1244993Q 180579-1238720L

El líder del PSC al Parla-
ment, Salvador Illa, consi-
dera que “no és accepta-
ble” que el govern renunciï
a presentar un pressupost
per a aquest any i es posi a
treballar per als del 2022
tal com va anunciar dijous
el conseller d’Economia,
Jaume Giró, en el ple del
Parlament. Illa va recor-
dar ahir que els comptes
actuals són anteriors a la
pandèmia i que, “només
amb l’augment de dèficit
de la nova normativa, Ca-
talunya podria gastar

2.000 milions més”. Tot i
admetre la seva preocupa-
ció per aquesta circums-
tància, Illa va recordar que
havia allargat la mà al go-
vern per treballar per un
pressupost per a aquest
any. D’altra banda, el diri-

gent socialista opina que el
líder d’ERC, Oriol Junque-
ras, no hauria d’estar a la
taula de negociació perquè
és “entre governs”: “Això
és enredar, és empitjorar
les coses”, sosté.

Sobre els indults, el cap
de l’oposició va apostar per
“afavorir l’entesa, mirar al
futur en lloc del passat i fo-
mentar el diàleg” en la pre-
sa de decisions. També va
admetre que el govern es-
panyol haurà d’explicar la
decisió que prengui i que
no ho ha de fer “prenent
com a base enquestes ni
raonaments a curt termi-
ni”. També va descartar

que els presos indepen-
dentistes hagin de mos-
trar penediment com sos-
té la justícia espanyola:
“No es tracta d’humiliar
ningú.” Amb tot, sí que
creu que seria un acte de
valentia que admetessin
que van trencar el marc de
dret, que “no va estar bé” i

que continuarien defen-
sant el projecte polític
“respectant el marc de
convivència”. El líder so-
cialista al Parlament va cri-
ticar la campanya de signa-
tures contra els indults i la
concentració que es pre-
veu fer a Madrid diumenge
de la setmana que ve. ■

La renúncia a fer
el pressupost és
inacceptable, per Illa
a El cap del PSC reitera el seu suport a l’indult dels presos
polítics i no creu que hagin de mostrar penediment

Redacció
BARCELONA

“Cal afavorir l’entesa,
mirar al futur en lloc
del passat i fomentar
el diàleg”
Salvador Illa
CAP DE L’OPOSICIÓ AL PARLAMENT DE
CATALUNYA I LÍDER DEL PSC

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

La frase

Salvador Illa, en una imatge recent al Parlament ■ O. DURAN

El president, Pere Arago-
nès, va anunciar ahir que
el govern atorgarà la me-
dalla d’or de la Generalitat
a Arcadi Oliveres, a títol
pòstum. El cap de l’execu-
tiu català va fer l’anunci
durant l’homenatge que
es va fer a Sant Cugat del
Vallès a l’economista i ac-
tivista. Justament aques-
ta setmana, l’Ajuntament
de la localitat va nomenar
Oliveres fill predilecte de
la ciutat. La seva vídua, Ja-
nine Künzi, va recollir la
distinció a Oliveres, que va
viure els seus darrers anys
a la ciutat vallesana, on el
1984 va fundar la Univer-
sitat Internacional de la
Pau. Activista de nombro-
ses causes socials, va fun-
dar també el moviment
Procés Constituent al cos-
tat de Teresa Forcades. ■

Arcadi
Oliveres rebrà
la medalla d’or
catalana

Redacció
SANT CUGAT DEL VALLÈS
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“Necessitem rellançar
l’aportació de l’AMI al mo-
viment.” Amb aquesta de-
claració d’intencions, l’al-
calde de l’Ametlla de Mar,
Jordi Gaseni (ERC), va
prendre el relleu al del Port
de la Selva, Josep Maria
Cervera (Junts), en l’as-
semblea general d’ahir a
Tarragona, després de tres
anys com a president de
l’Associació de Municipis
per la Independència
(AMI). El canvi, que fa que
per primer cop ERC sigui al
capdavant des que l’entitat
es va crear el 2012, coinci-
deix amb el nou lideratge
republicà a la Generalitat,
si bé ja havia estat pactat a
principi del mandat muni-
cipal, atesos els resultats
tan equilibrats entre totes
dues forces en el món local.
“Els municipis som neces-
saris per ajudar a construir
la república catalana”, rei-
vindicava Gaseni, que es va
comprometre a fer propos-
tes per “continuar sent fo-

namentals” en el procés
d’independència. A més, es
va proposar fer pedagogia i
ser al costat del govern i del
Parlament, i va anunciar la
intenció de “reforçar” l’AMI
tot apropant-se al territori
per recollir els seus dubtes i
suggeriments, així com im-
pulsar tant polítiques pú-
bliques innovadores com
accions a favor de la repú-
blica per construir “espais
de sobirania“ i “fer visible”
l’alternativa a tota la pobla-
ció. “No hem fet res dolent,
hem fet el que calia i ho tor-
narem a fer”, proclamava
Gaseni, que acabava exi-
gint: “Als alcaldes no se’ls
inhabilita, se’ls defensa.”
La seva junta es completa,
en els càrrecs principals,
amb l’alcaldessa de For-
nells, Sònia Gràcia, a la vi-
cepresidència; Isidre Sier-
ra, de Sant Climent de Llo-
bregat, com a secretari, i
Elisabet Lizaso, de Cama-
rasa, com a tresorera.

Abans, el balanç que ha-
via fet el president sortint
no havia estat mancat
d’autocrítica. “Ens hauria

agradat una veu més forta,
però des de l’1-O no partici-
pem en la presa de deci-
sions del país”, reconeixia
Cervera, que admetia que
“liderar una entitat sense

informació és de les coses
més complicades que hi
ha”, i animava la nova jun-
ta a “corregir” la situació.
“L’AMI és una entitat im-
prescindible, creiem que

som una peça essencial
perquè sabem com bate-
guen els nostres pobles, i
això mai pot ser dolent”,
reivindicava, entre aplau-
diments. Cervera creu que

cal continuar repensant el
futur de l’entitat, que ad-
metia, això sí, que està
condicionat per “l’embat
jurídic” que pateix, que
acaba sent econòmic. I és
que els ajuntaments tenen
més de 600 contenciosos
judicials oberts, sobretot
per la col·laboració amb
l’1-O, si bé un centenar són
per les quotes a l’AMI, que
ha fet que “per prudència”
alguns municipis hagin
deixat de pagar-les, cosa
que posa en perill la super-
vivència econòmica de
l’entitat. Sense anar més
lluny, fa poques setmanes
Cs va presentar una quere-
lla contra Rosa Fonoll, al-
caldessa de Cubelles, per
aquestes quotes. Cervera,
a més, va admetre que li dol
“no haver trobat l’encaix”
del món local al Consell per
la República. “És un repte
que tenim encara, ser-hi
presents”, constatava. A
més, reconeixia una certa
“desorientació” el 2019,
com la resta de l’indepen-
dentisme, i que la proximi-
tat de les municipals va fer
que tampoc traguessin
“prou suc” a les jornades
de treball plantejades.

Invitació d’Aragonès
Un centenar d’alcaldes i
regidors van participar en
l’assemblea, a la qual van
assistir també tant el pre-
sident de la Generalitat,
Pere Aragonès, com la pre-
sidenta del Parlament,
Laura Borràs, a més de re-
presentants dels partits i
entitats sobiranistes com
Òmnium, l’ANC o Súmate.
També hi va intervenir en
un vídeo el president a
l’exili, i expresident de
l’AMI, Carles Puigdemont,
que va subratllar la “neces-
sitat” de l’entitat i la seva
“funció estratègica im-
prescindible”. Aragonès va
fer una crida a la “força
transformadora” del mu-
nicipalisme, com fa 90
anys en la proclamació de
la República, i va dir que
compta amb la “participa-
ció i el protagonisme” de
l’AMI, fins i tot amb un “pa-
per clau”, en l’Acord Nacio-
nal per l’Amnistia i l’Auto-
determinació que comen-
çarà a construir en les pro-
peres setmanes.

Borràs va agrair a Cer-
vera la seva “fermesa, cla-
redat i contundència”, i va
constatar que “l’autocríti-
ca és necessària” per tro-
bar els errors. La presiden-
ta va encoratjar el món lo-
cal a persistir, ja que la re-
pública “potser no la faran
els ajuntaments, però no
es podrà fer sense”. ■

Òscar Palau
TARRAGONA

Gaseni pren el relleu amb la
idea de “rellançar” l’AMI
a Cervera, autocrític, admet en el comiat que des de l’1-O han perdut pes i anima a tornar a fer valer el
món local a Aragonès els convida a tenir un “paper clau” en l’Acord per l’Amnistia i l’Autodeterminació

Els participants en l’assemblea, amb el president, Jordi Gaseni, i la presidenta del Parlament, Laura Borràs, al davant, ahir al Teatre Metropol ■ XAVI JURIO / AMI

“Volem fer sentir la
veu del món local
independentista, som
800 i hem de trobar la
manera de ser més”
Jordi Gaseni
NOU PRESIDENT DE L’AMI

“Vull recuperar les
aliances que ens han
fet forts entre
institucions, agents
socials i societat civil”
Pere Aragonès
PRESIDENT DE LA GENERALITAT

“Cal posar esforços
per repensar el futur
de l’AMI, és necessari
un debat profund i no
està tancat”
Josep Maria Cervera
PRESIDENT SORTINT DE L’AMI

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Les frases

Aragonès havia estat al matí
al mercat del barri de Torre-
forta, on després es va reunir
amb dirigents veïnals de la
ciutat, acompanyat de l’alcal-
de, republicà, Pau Ricomà. Ell
mateix destacava després, en
la inauguració de l’assem-
blea, que havien estat aplau-
dits a la sortida de la trobada,
tot i que la majoria d’interlo-

cutors no eren pas partidaris
de la independència. “Cal
avançar fent coses junts per
aconseguir la majoria inde-
pendentista; el país es gua-
nya en ciutats com Tarrago-
na”, subratllava l’alcalde.

De fet, l’Ajuntament no és
a l’AMI perquè “sociològica-
ment” la ciutat és “comple-
xa” i la majoria de la ciutada-

nia “no hi vol ser”, deia. “Però
això no ens ha de fer plorar; al
contrari, és aquí on hi ha la
batalla dels propers anys, no
tant per ser a l’AMI com per
guanyar la independència”,
destacava. Ricomà va agrair
que l’entitat triés Tarragona,
ja que és un “suport” per aju-
dar a normalitzar l’indepen-
dentisme a tota la societat.

— — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — — —

Ricomà: “El país es guanya en ciutats com Tarragona”
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